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Za posledné obdobie sa v našej obci preinvestovali nemalé 
finančné prostriedky.  Použili sa do vnútorných prác v budove 
kultúrneho domu. Zrealizovala sa vývarovňa a priestory pre 
personál, kde sa vykonala nová elektroinštalácia, dlažby, 
voda, odpady, nové omietky,  obklady a vybavenie sociálnych 
zariadení, v celkovej hodnote 11 618 €. Taktiež sa 
zrealizovalo základné vybavenie kuchyne v hodnote 8 300 €.  
Odstránila sa kolaudačná závada únikovej cesty z kultúrneho 
domu. V priestoroch za javiskom a dole schodišťom 
z východnej strany  sa položila dlažba a tak isto sa zabudovalo 
zábradlie v hodnote 4 813 €. V časti malej sály, ktorá sa už 
teraz využíva na rôznu schôdzkovú činnosť, stretnutia pri 
poslednej rozlúčke, narodeninové a iné oslavy sa zrealizovalo 
kúrenie s pecou na pelety v celkovej hodnote 7302,6 €. V čo 
najkratšej dobe sa budeme ešte snažiť priestory pre vývarovňu 
zabezpečiť najpotrebnejším kuchynským vybavením, aby 
občan, ktorý si prenájme tieto priestory bol spokojný a toto 
vybavenie mu uľahčilo uskutočnenie či už menších svadieb, 
karov, svätých prijímaní, konfirmácií, krstín alebo 
akýchkoľvek rodinných a podnikových osláv.   
Prvoradou záležitosťou obce je  v súčasnej dobe výstavba 
inžinierskych sietí k osemnástim rodinným domom v lokalite 
Kamence, kde v januári tohto roku sme obdržali územné 
rozhodnutie a momentálne prebieha konanie pre stavebné 
povolenie.   
Samozrejme využívame ponuky na predkladanie rôznych 
projektov z eurofondov. V súčasnosti je vo vyhodnocovacom 
konaní žiadosť o nenávratný finančný príspevok na stavebné 
úpravy a nadstavbu hasičskej zbrojnice s rozpočtovým 
nákladom 374 000 €.   
V tomto čase bola vyhlásená nová výzva pre samosprávy, kde 
je možné čerpať finančné prostriedky na úpravu verejných 
priestranstiev, verejnú zeleň, rekonštrukciu a výstavbu 
zastávok. Obec sa v rámci tejto výzvy zapája do II. etapy 
obnovy námestia,  ktorý je zameraný na realizáciu ďalších 
spevnených plôch s odvodnením, elektrifikáciu námestia 
a peších zón, na zakomponovanie mobiliáru – autobusovej 
zastávky, informačného systému, lavičiek, osvetlenia, 
dažďovej kanalizácie  a trávnatých plôch. Termín odovzdania 
projektov je v mesiaci september 2009.  

Ľubomír Frič, starosta obce 

PRÁCE V KULTÚRNOM DOME STÁLE POKRAČUJÚ 
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Jednou z povinností 
samosprávy obce je 
zabezpečovanie nás občanov 
včasnými informáciami 
o aktuálnych  dianiach 
súvisiacich s organizovaním 
života  v obci, ďalej včasné 
informovanie pred hroziacim 
nebezpečenstvom napr. 
požiare, záplavy a ďalšie 
situácie súvisiace 
s ohrozením života a majetku 
nás, občanov. Takúto funkciu 
informačného systému plní 
miestny rozhlas. Bližšie 
informácie nám poskytol 
starosta obce, Ľubomír Frič: 
 
„Vzhľadom k tomu, že miestny 
obecný rozhlas fungoval už 
niekoľko desaťročí, bol  

zastaralý, technicky nevyhovujúci, spolu s obecným zastupiteľstvom sme sa rozhodli pre jeho 
modernizáciu.  Som veľmi rád, že sa nám podarilo uskutočniť túto finančne náročnú  investíciu, ale ešte 
radšej, že moderná technológia bezdrôtového rozhlasu bude slúžiť pre všetkých spoluobčanov.  Na túto 
akciu sme tiež žiadali dotáciu z Ministerstva financií SR,  kde nám bolo síce vyhovené, ale len sumou 4980 
€, čo je v prepočte na slovenské koruny 150 000. Ostatné financie v sume 15 000 € sme museli vykryť 
z vlastných zdrojov. Určite ste si už všimli, že počuteľnosť v prípade hlásenia rôznych oznamov je 
neporovnateľná so starým obecným rozhlasom. Som  presvedčený, že týmto zlepšíme predovšetkým 
informovanosť spoluobčanov, budeme včas šíriť najdôležitejšie informácie o dianí v našej obci, ale čo je 
najdôležitejšie, v prípade mimoriadnej udalosti bude občan okamžite informovaný. V jarných mesiacoch 
odstránime prehnité stĺpy vedenia, taktiež budú odstránené potrhané a nadpájané drôty. Obci odpadne 
nákladná údržba, to znamená natieranie stĺpov, orezávanie konárov a hľadanie pretrhnutého drôtu, neraz 
aj neviditeľného, vo vnútri izolácie.  
Chcem ešte dať do pozornosti, že prebieha trojmesačná skúšobná doba, kedy Vy, vážení spoluobčania máte 
možnosť prísť alebo zatelefonovať na obecný úrad a vyjadriť spokojnosť alebo nespokojnosť s novým 
systémom, či je dobrá počuteľnosť, či Vás rozhlas moc neobťažuje, alebo ho vôbec nepočujete. Prajem si, 
aby závad a údržby na rozhlase bolo čo najmenej a rozhlas slúžil k spokojnosti všetkým občanom. 
   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Myslíte si, že obec má právo vstupovať do predaja nehnuteľností, ktoré sú v osobnom 
vlastníctve? Na konkrétnu otázku sme sa opýtali zástupcu starostu obce, p. Júliusa 
Sokola: „ Na základe mnohých pripomienok, vyjadrení a otázok našich občanov ohľadom predaja, 
darovania nehnuteľností /rodinných domov, pozemkov a pod./ je potrebné uviesť, že obec resp. obecný 
úrad nemá kompetenciu zasahovať do prevodov nehnuteľností, nakoľko ide o osobné vlastníctvo a je to 
výlučná právomoc predávajúceho a kupujúceho. Predávajúci resp. kupujúci sú však povinní v zmysle 
zákona SNR č.511/1992 Zb. v znení neskorších predpisov ohlásiť zmeny vo vlastníctve nehnuteľností 
nachádzajúcich sa v našej obci správcovi dane, ktorým je obec a podať daňové priznanie.  Obci chodia 
tiež „dražobné vyhlášky“, ktoré sa týkajú našich občanov resp. nehnuteľností nachádzajúcich sa v našej 
obci, ktoré obec zverejňuje vo vývesnej skrinke. 
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1. BE R I E  N A  V E D O M I E 
- kontrolu prijatých uznesení, 
- informácie o plnení rozpočtu za rok 2008, 
- žiadosť DO Železnô o spolufinancovanie na verejnom 
osvetlení a separovaní odpadu, 
- žiadosť Kamily Jarošovej o poskytnutie väčších 
priestorov na predajňu, 
- žiadosť Anny a Dušana Švecovcov o odpredaj pozemku 
- sťažnosť p. J. Chalupku na nekvalitne vykonanú 
rekonštrukciu chodníka s tým , že reklamácia bude 
postúpená firme Lesostav a.s. Liptovský Hrádok,  
- informáciu o prácach v priestoroch kultúrneho domu, 
- informáciu o IBV v lokalite Kamence, 
- informáciu o pokračujúcich prácach na  Magurke 
- informáciu o prácach na inštalácii bezdrôtového rozhlasu 
- informáciu o konaní fašiangovej bursy v dňoch 13.2-
14.2.2009, ktorú spoluorganizuje  obecný futbalový klub 
- prípravu a priebeh inventarizácie majetku obecného úradu 
- požadované kvalifikačné predpoklady, kritériá 
a požiadavky na vyhlásenie výberového konania na 
vymenovanie riaditeľa ZŠ s MŠ v Partizánskej Ľupči 
2. S C H V A Ľ U J E  
-  overovateľov a navrhovateľov zápisnice 
- úpravu rozpočtu podľa priloženého informatívneho 
plnenia rozpočtu za rok 2008 

- poplatok za prenájom majetku obecného úradu podľa 
priloženého návrhu 
- výšku stravného pre deti rodičov v hmotnej núdzi na rok 
2009 
- koncepciu vyhlásenia výberového konania na 
vymenovanie riaditeľa ZŠ s MŠ v Partizánskej Ľupči 
3. R U Š Í 
- výberové konanie na kontrolóra obce z dôvodu, že 
prihlášky neboli úplné, chýbali požadované doklady podľa 
zákona č.369/1990Z.z. o obecnom zriadení a následných 
novelizácií. 
4. V Y H L A S U J E  
- výberové konanie na kontrolóra obce s tým , že nové 
prihlášky je potrebné predložiť do 23.2.2009 na Obecný 
úrad Partizánska Ľupča a voľba kontrolóra obce bude 
stanovená na 6.3.2009. 
5. P O V E R U J E 
- starostu obce zabezpečiť materiál na separovanie odpadu 
a na verejné osvetlenie pre DO Železnô a prerokovať 
podmienky pomoci obce pre DO Železnô. 
6. Z A M I E T A  
- žiadosť Anny a Dušana Švecovcov o odkúpenie pozemku  
z dôvodu pripravovanej   revitalizácie obce.

 
1. B E R I E   N A   V E D O M I E  
- správu starostu obce Ľubomíra Friča a zástupcu starostu 
Júliusa Sokola o vytvorení akciovej spoločnosti ATLADIA 
a.s. a postupe prác pri začatí geotermálneho  vrtu,  
- informáciu starostu obce o prácach na kultúrnom dome – 
kuchyňa, vývarovňa, 
- informáciu starostu obce o podaní žiadosti na druhú etapu 
revitalizácie centra obce, 
- informáciu o hasičskej zbrojnici – podaná žiadosť 
a projekt o nenávratný finančný príspevok, 
- informácia o Karite – príprava projektu  na dom 
sociálnych služieb, 
- informácia o kúpe hasičského auta Tatra 148 pre obecný 
hasičský zbor, 
- informáciu o presunutí žiadosti o odpredaj pozemku pána 
R. Meleka z titulu nepredloženia podkladov na odpredaj, 
- informácie o problémoch s p. S. Luptákom na podnet 
občanov, 
2. P O V E R U J E 
- poveruje starostu obce doriešiť prehĺbenie koryta 
Ľupčianky od „Zrážky cez Koliesko“ a odstúpiť list 
občanov na Povodie Váhu, š.p. Ružomberok 
- poveruje starostu obce riešiť problém s p. S. Luptákom, 
- poveruje starostu obce zistiť možnosti vytvorenia 
sociálneho podniku v obci na  Úrade práce , sociálnych 
vecí a rodiny v Lipt. Mikuláši 
- poveruje starostu obce po prevode pozemkov na 
„Koliesku“ zvolať vlastníkov pozemkov, kvôli informácii 
o cene pozemkov a ostatných nákladov na vysporiadanie 
pozemkov, 
- poveruje starostu obce zistiť aktuálne možnosti odchytu 
túlavých psov v obci 
3. U K L A D Á  

- kontrolórke obce zverejniť správu o kontrole za rok 2008 
na obecnej internetovej stránke,  
- zapisovateľke obecného zastupiteľstva zverejňovať 
zápisnice jednotlivých obecných zastupiteľstiev na obecnej 
internetovej stránke  
- starostovi obce spolu s odborníkmi posúdiť, či je pec 
v bývalej pekárni funkčná   
4. S CH V A Ľ U J E  
- doplnenie programu o bod – rozpočet ZŠ s MŠ,  
- overovateľov zápisnice Ing. Vojtecha Baldoviča 
a Ladislava Rybáka, 
- navrhovateľov zápisnice p. Júliusa Sokola a p. Katarínu 
Bellovú, 
- zapisovateľku p. Danu Havlanovú, 
- tajné hlasovanie pri voľbe kontrolóra obce, 
- do funkcie kontrolórky obce pani Bc. Gabrielu 
Moravovú, 
- rozpočet pre ZŠ s MŠ v Partizánskej Ľupči vo výške 
6 987,00 € mesačne pre školské zariadenia s tým , že sa 
doplatí mesiac január a február 2009 
- predaj pozemku pre pána Henricha Halamu, bytom 
Magurka,  za sumu 3,32 € /m2 
- komisiu, ktorá prejedná majetkové priznanie starostu 
obce a riaditeľky školy ZŠ s MŠ v Partizánskej Ľupči 
v zložení MUDr. Jaroslav Janíček, Július Sokol, Celestín 
Vajda,  
- likvidačnú komisiu pre likvidáciu majetku podľa návrhu 
na vyradenie , ktorý spracovala inventarizačná komisia 
v zložení MUDr. Jaroslav Janíček, Július Sokol, Celestín 
Vajda,  
- poskytnutie miestnosti v bývalej pekárni pre miestnu ZO 
Slovenského zväzu drobnochovateľov v prípade, že 
odborníci posúdia pec ako nefunkčnú. 

UZNESENIE  z druhého zasadnutia obecného zastupiteľstva zo dňa 6.3.2009 

UZNESENIE  z prvého zasadnutia obecného zastupiteľstva zo dňa 23.1.2009 
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Mráz spôsobil problémy v lokalite Koliesko a na 
zrážke potoka Ľupčianka, t.j. miesto rozdelenia 
toku Ľupčianka na dve časti,  mráz spôsobil v dňoch 
9.1. – 13.1.2009 namŕzanie vody zo spodnej časti 
a tým nastalo zdvihnutie hladiny potoka, ktorá 
spôsobila vyliatie sa a zatopenie niektorých častí 
pozemkov rodinných domov. Bolo nutné požiadať 
Povodie Váhu Ružomberok o špeciálny bager, ktorý 
celý deň odstraňoval vrstvy ľadu z tejto časti a tak 
zamedzil vyskytnutiu sa väčších škôd. Touto cestou 
chcem poďakovať všetkým spoluobčanom, ako 
i pracovníkom Povodia Váhu Ružomberok, ktorí 
pohotovo a rýchlo pomohli pri tejto mimoriadnej 
situácii.   Ľubomír Frič, starosta obce 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

OHNIVÉ RÁNO V PARTIZÁNSKEJ ĽUPČI 
Zavčasu ráno, dňa 3.2.2009 o 02,30 hodine, občanov obce Partizánska Ľupča zobudila siréna, ktorá upozornila 
na požiar hospodárskej budovy majiteľa J. V. Ako povedal veliteľ dobrovoľného hasičského zboru Celestín Vajda, 
požiar bol ničivý a veľmi nebezpečný, nakoľko hospodárska budova susedí s ďalšími hospodárskymi budovami, 
obytnými domami a garážami v husto zastavanom území, kde tieto stavby sú vo väčšej miere z drevenej konštrukcie. 
Ak by miestni hasiči neprišli v okamihu vyhlásenia požiaru, škody na majetkoch by boli v oveľa väčšom rozsahu. 
No s plameňmi bojovali okrem našich hasičov aj hasiči z Liptovského Mikuláša a Liptovského Hrádku.  
Pravdepodobnou príčinou požiaru bolo cudzie zavinenie. Možno sa v priestoroch budovy hrali deti s otvoreným 
ohňom, možno požiar zavinil odhodený ohorok cigarety, ale toto všetko už patrí do rúk policajného zboru, ktorí 
príčinu vyšetrujú. Následkom požiaru vznikla majiteľovi priama materiálna škoda, ktorá ešte vyčíslená nebola. 
Našťastie počas zásahovej akcie k žiadnym zraneniam nedošlo. Starosta obce Ľubomír Frič na základe už mnohých  
skutočností  vyzýva spoluobčanov k väčšej všímavosti k činnosti a pohybu našich mladistvých a ostatných 
spoluobčanov, ktorí sa zdržujú v akýchkoľvek priestoroch, kde by bolo podozrenie, že v týchto miestach nemajú čo 
robiť, pretože podľa štatistiky najviac krádeží, vandalizmu a  požiarov vzniká z nevšímavosti, neopatrnosti 
a ľahostajnosti.                                Pripravili: Renáta Antolová a Dana Havlanová 
 

„Spoluobčania miestnej časti – v Kúte sa chceme 
poďakovať hasičskému zboru v našej obci za rýchly 
zásah pri hasení požiaru hospodárskej budovy a tým 
zabránili požiaru okolitých obytných domov“.  

Rodina Dobáková 

 

Poďakovanie 
Dovoľte, aby som sa poďakovala menom svojim 
i menom celej našej rodiny za uhasenie ohňa, 
ktorý ohrozoval náš rodičovský dom. V noci, 3. 
februára 2009 zasiahol oheň susedovo humno, 
ktoré sa nachádza v blízkosti nášho domu. Ja i 
moji súrodenci s rodinami sme vzdialení od 
rodnej obce. V noci, keď sa to stalo, nikto na to 
nemyslel, pokojne sme spali, ale vy ste bojovali s 
plameňmi. Ďakujem hasičskému zboru z 
Partizánskej Ľupče za rýchly a účinný zásah. 
Ďakujem pánovi starostovi Ľubomírovi Fričovi, 
že konal pohotovo. Ďakujem všetkým, ktorí 
vynaložili veľkú obetavosť. Vďaka patrí našim 
susedom Lenke a Ladislavovi Hrdinovcom, ktorí 
uvideli, čo sa deje a vykonali všetko pre to, aby 
prišla pomoc. Ďakujem nielen hasičom z 
Partizánskej Ľupče, ale i všetkým ľudom, ktorí 
pomáhali. Vďaka patrí aj hasičom z okolia.  
Ráno sme dostali nemilý odkaz, čo sa dialo v 
noci, ale dostali sme i správu, že domu sa požiar 
nedotkol. Málo však chýbalo a boli by sme prišli 
o to, čo nám rodičia zanechali. Srdečná vďaka.  
Mgr. Zlatica Adameová, rod. Sokolová a 
súrodenci 
 

KALAMITA NA KOLIESKU 
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V septembri 2008 Obecný úrad v Partizánskej 
Ľupči zažil veľmi smutnú udalosť, keď svojich 
najbližších, spoluobčanov a kolegov opustila  
dlhoročná pracovníčka obecného úradu, p. 
Agata Adamčiaková. Starosta obce musel 
situáciu okamžite riešiť, pretože obecný úrad 
prišiel o mzdárku, sociálnu pracovníčku 
a matrikárku. Obdobie od septembra do 
novembra bolo riešené zastupovaním 
pracovníčkou R. Antolovou, starostom 
a zástupcom, nakoľko aj druhá pracovníčka I. 
Mráziková je od júla 2008 práceneschopná. 
Z viacerých uchádzačov na uvoľnené pracovné 
miesto bola starostom prijatá Bc. Dana 

Havlanová, ktorá má trvalý pobyt v obci Partizánska Ľupča. Mnohí ju iste  poznáte, ale aj napriek 
tomu Vám ju predstavujeme.  

Narodila sa v roku 1968 v Liptovskom Mikuláši. Základnú školu vychodila v Partizánskej 
Ľupči, po jej skončení pokračovala v štúdiu na Strednej priemyselnej škole elektrotechnickej v 
Liptovskom Hrádku. Hneď po maturite nastúpila ako operátor VPX do výpočtového strediska v 
Liptovskom Mikuláši. Po roku sa rušilo toto stredisko , tak nastúpila ako samostatný referent do 
Podniku cestovného ruchu JAVORINA š.p. v Liptovskom Mikuláši. Od roku 1993 do roku 1999 
bola na materskej dovolenke. Má dvoch zdravých synov Pavla a Filipa, o ktorých sa stará sama, 
nakoľko jej v roku 2002 manžel umrel.  Po materskej dovolenke nastúpila ako ekonómka do Detskej 
ozdravovne Železnô. Tam pracovala až do roku 2002, keď z rodinných dôvodov musela zmeniť 
zamestnanie. V tomto čase pracovala ako predavačka , neskôr ako vedúca predajne. Po zrušení 
prevádzky potravín pracovala v miestnom pohostinstve. V roku 2005 nastúpila do Liptovských 
liečebných kúpeľov a.s. v Lúčkach na marketingové oddelenie ako obchodný referent až do nástupu 
na obecný úrad. V roku 2008 dokončila štúdium na Žilinskej univerzite s titulom Bakalár. Od roku 
1992 vedie pamätnú knihu obce, je členkou redakčnej rady, dlhoročne vykonávala funkciu 
kontrolórky obce  a pokiaľ jej to čas dovoľoval , tak vypomáhala aj na rôznych obecných akciách. 
Prajeme si, aby bola predovšetkým dobrou pracovníčkou obecného úradu, ale aj dobrou kolegyňou.   
               rr 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Keďže naša bývalá kontrolórka Bc. D. Havlanová zložila 
funkciu z dôvodu zamestnania sa na obecnom úrade, bola 
vypísaná obecným zastupiteľstvom voľba nového kontrolóra. 
Po splnení všetkých potrebných požiadaviek bola zvolená 
Bc.Gabriela Moravová. Pochádza z našej obce, pracuje ako 
vedúca konzultantka v PSS a.s. Má skúsenosti v účtovníctve 
pre viaceré drobné firmy. Stará sa o štyri deti, ktorým sa snaží 
byť dobrou mamou. Je ústretová a  nápomocná dobrou radou 
pre všetkých svojich spoluobčanov. Keďže vie, že  práca 
kontrolórky obce je zodpovedná a náročná, dúfame, že svojim 
konaním sa bude snažiť dohliadať na priebeh a zákonitosť 
hospodárenia obecného úradu, nakladanie s majetkom 
a majetkovými právami obce.   r.r. 
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Každoročne začiatkom jari si odbojári a všetci 
pokrokoví ľudia pripomínajú porážku fašizmu. Čas 
plynie ako voda a 4. apríla 2009 to bude 64 rokov od 
oslobodenia našej obce Červenou armádou a 1. čsl. 
armádnym  zborom.  

 Začiatok priameho oslobodenia 
Slovenska je spojený s bojmi o Karpaty. 
Vedenie ČA v lete 1944  naplánovalo 
viesť útočnú bojovú činnosť veľkými 
silami cez Karpaty a oslobodenie 
Slovenska sa malo uskutočniť od severu 
v hlavnom strategickom - tzv. Varšavsko-
berlínskom smere a z juhu v podunajskom 
- tzv. budapeštiansko - viedenskom smere. 
Karpatsko-duklianska operácia sa začala pripravovať až začiatkom septembra  a určujúci cieľ nebol vojenský, 
ale politický, t.j. poskytnutie vojenskej pomoci SNP. Prešla do histórie 2. svetovej vojny pod názvom 
Karpatsko-pražská a stala sa spojovacím článkom medzi už spomínanými dvoma strategickými cieľmi. 
Rozhodlo sa, že operácia začne 8.9.1944.Už prvé hodiny bojov ukázali, že útočiace vojská sa stretli s veľkým 
odporom nepriateľa, ktorý  potom zmaril časový plán priebehu operácie. Prvá slovenská obec Kalinov bola 
oslobodená  až 21.9.1944.  Boje na území Slovenska trvali sedem a pol mesiaca-  posledné tri kysucké obce 
boli oslobodené 3.5. 1945. 
Oslobodzovanie Slovenska bolo spojené s obeťami na životoch vojakov ČA, rumunskej armády i 1.čsl. 
armádneho zboru, ako i partizánov na strane jednej a príslušníkov armád Nemecka, Maďarska,  ba 
i príslušníkov Domobrany prvej SR na strane druhej.  Spôsobovalo tiež veľké utrpenie, materiálne  škody, 
zranenia a úmrtia i civilného obyvateľstva, čo pociťovali hlavne deti, starší ľudia a ženy, lebo tisíce mužov sa 
nachádzali ako vojaci, partizáni, zajatci, či väzni, ďaleko od domova. Najväčší teror a agresivitu od nacizmu 
pocítil náš národ po potlačení SNP- ako odplatu a výstrahu za jeho uskutočnenie. Všetky  materiálne škody 
a straty sa dali  postupne nahradiť, avšak straty na ľudských životoch sú nenahraditeľné. Nezáleží na tom, či 
obeť zahynula na východnom, či západnom fronte. Najväčšie boje a straty na životoch boli okrem prechodu 
Karpát v bojoch o prelomenie obranných postavení nacistov na Branisku, v Gemeri, na Muránskej planine, 
v Slovenskom Rudohorí, pri Liptovskom Mikuláši a v údolí rieky Hron a tiež Váhu pred Žilinou. Naša obec  
bola oslobodená od východu po prelomení nemeckého obranného postavenia v okolí L.Mikuláša. Oslobodili 
nás vojská 18. armády 4. ukrajinského frontu, do ktorého bol po oslobodení Prešova včlenený aj 1. čsl. 
armádny zbor  pod vedením generála Ludvíka Slobodu. Pri tejto príležitosti je potrebné pripomenúť, že  
v tomto zbore bojovali už od jeho založenia v Sovietskom zväze  aj naši už zomrelí, bývalí  spoluobčania – 
páni Jozef Mydliar a František Smitek.  
Obec bola oslobodená 4. apríla v popoludňajších hodinách. O karpatsko-duklianskej operácii, jej začiatku, 
priebehu a jej  dôsledkoch sa už popísalo veľké množstvo kníh,  článkov a spomienok rôzneho charakteru. 
Boj  o Karpaty a oslobodzovanie Slovenska prešlo do povedomia ľudí ako jedna z najvýznamnejších udalostí 
v jeho dejinách a to nielen vojenských. Zaradil sa medzi tie historické skutočnosti, ktoré napriek mnohým 
„hodnoteniam“ sa nemôžu dehonestovať. Je nespornou skutočnosťou, že zdrvujúca časť sveta považuje i dnes 
za najväčšie nebezpečenstvo  pre ľudstvo v jeho moderných dejinách, nacizmus. Súhlasí, že jeho vojenská 
porážka v 2. sv. vojne a jeho odstránenie od politickej moci bolo nevyhnutné a potrebné.  
Ak si v súčasnosti pripomíname 64. výročie oslobodenia našej obce od fašizmu, ako aj 64. výročie od 
ukončenia 2. svetovej vojny, nesmieme zabudnúť na jej hrôzy a prežité utrpenie a musíme si hlboko vážiť 
tých, ktorí za naše oslobodenie dali to najdrahšie- svoj život. Súčasne nás to musí varovať , aby sa to už 
v budúcnosti nemohlo opakovať. Členovia Základnej organizácie SZPB veria, že tí, čo zažili hrôzy vojny na 
to určite nezabudnú a tím mladším nech je to mementom, poučením a výzvou, aby k niečomu podobnému už 
nikdy nedošlo.                   Miroslav Mrázik, predseda  ZO-SZPB v Part.Ľupči.         
 
 
 
 
 
 
 

Obecný úrad ponúka pre svojich spoluobčanov 
možnosť zakúpiť si nádoby na tuhý komunálny odpad. 

Cena je 25 € za jednu nádobu. 

Na slávu pobitých a pre výstrahu deťom 
ešte raz rozvírim uplývajúci prúd, 

nech verš môj opitý obnaží deje tieto 
a nepodplatný rým 

nech nedá zabudnúť ... 
(Pavol Horov: Balada o sne – úryvok) 

 



 8 

Po 6-tich rokoch ľupčianska mládež 
v spolupráci s OFK Partizánska Ľupča 

usporiadali resp. obnovili tradície bursy- chodenie sprievodu masiek po obci ako oslavu fašiangov. 
Táto akcia sa uskutočnila v dňoch 13. – 14. februára 2009. Vedúci bursovníckej družiny Lucia 
Adamčiaková a Milan Peterec oslovili funkcionárov OFK, či by im nepomohli uskutočniť túto 
peknú tradíciu. Do akcie sa zapojilo 30 dievčat a chlapcov a výbor OFK Partizánska Ľupča. 
Sprievod masiek začal na obecnom úrade v našej obci v piatok 13.2.2009 o 15,00 hodine, kde 
pracovníčky vytancovali a tie ich pohostili chutnými šiškami. Bursovníci zaspievali a zatancovali aj 
v základnej škole, kde sa konal detský karneval.. Večer taktiež oživili svojou návštevou, spevom 
a tancom Vináreň pod Lipami Braňa Javorku , Bistro na Námestí a Šnek–bar. V sobotu 14.2.2009 
pokračoval sprievod masiek po Ľupči do večerných hodín. Bursovníkov  sprevádzala ľudová muzika 
Stana Ľuptáka. Ľudia sa tejto akcii potešili s bursovníkmi si zatančili, zaspievali a ľudia ich za to 
pohostili a odvďačili sa vhodením novej meny euro do pokladničky, slaninou, klobásami, vajciami, 
vínkom a tradičnými šiškami a inými dobrotami do košíka. Členovia Výboru OFK im navarili 
chutný guláš a večer usporiadali tanečnú zábavu so živou hudbou Nikola z Liptovského Mikuláša. 
Priebeh celej akcie zaznamenal na videokameru Juraj Trepáň a Ladislav Rybák zvečnil sprievod na 
fotografiách. Spolu s Júliusom Sokolom robili sprievodu servis a to odvážaním košíkov plných 
dobrôt do „skladu“. K zdarnému priebehu akcie prispeli v prvom rade obecný úrad v našej obci- na 
zapožičanie krojov, ďalej Vináreň pod Lipami, Bistro na námestí, Pohostinstvo Ľupčianka  s.r.o, 
ktorým za to vyslovujem poďakovanie ako aj všetkým členom OFK a všetkým ostatným, ktorí 
prispeli k oživeniu tejto peknej tradície.                                                                     Július Sokol 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

 

 

 

 

  

Gustáv Lupták má za sebou už nejednu  bursu 
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Dňa 24.2.2009 utorok večer- na posledný fašiang 
bursovníci a OFK v našej obci usporiadali 
v Pohostinstve Ľupčianka zábavu, na ktorej sa 
v hojnom počte zúčastnili naši občania ba nechýbali 
ani zahraniční hostia, ktorí boli v tom čase v našej 
obci na dovolenke.Do tanca hrala ľudová muzika 
Stana Ľuptáka. Prítomným sa podávala výborná 
kapustnica s klobásou, slaninou ktoré bursovníci 
ušetrili zo sprievodu masiek. Ostatné ingrediencie 
zabezpečili členovia OFK. Túto pochúťku uvarili Juraj 
Adamčiak st. a Alena Gálfyová. Veselica vyvrcholila 
pred polnocou ľudovým zvykom „pochovania basy“, 
ktorý symbolizuje koniec zábav a nastupuje 40 – 
dňový pôst do sviatkov Veľkej noci. Funkcie kňaza 
,ktorý vykonal symbolický akt pochovania basy 
s odobierkou sa zhostil Gabo Morava, smútočný 
sprievod tvorili všetci bursovníci, väčšina ktorých sa 
aktívne tejto tradície zúčastnila prvýkrát ako aj všetci 
prítomní, ktorí svoju úlohu zvládli tiež dobre. 
Všetkým prítomným sa táto kultúrna akcia páčila 
a rozišli sa spokojní domov s tým, že snáď aj na rok 
bude táto tradícia pokračovať.  
                                              Július Sokol, tajomník OFK 
 

 

 

 
 

Fašiangy, Turíce, Veľká noc príde ... 
Obdobie fašiangov je obdobím, kedy sa konajú veselice, zábavy, plesy, za doprovodu ľudovej 

muziky  chodia po dedine bursovníci, oblečení do krojov a rôznych masiek. 
Aj ZO SZTP pripravila pre svojich členov fašiangové posedenie, ktoré sa konalo v mesiaci február, 

v kultúrnom dome. Všetci prítomní si pochutili na voňavých šiškách, ktoré napiekli členky výboru. Pri 
šálke čaju a poháriku vínneho moku sa všetci rozospievali pri tónoch harmoniky, ktoré vykúzlil pán Dušan 
Bartánus. Aj žiaci základnej školy svojim kultúrnym programom prispeli k dobrej nálade a pohode. Za 
tento program patrí poďakovanie p. učiteľke Bencúrovej a aj všetkým žiakom, ktorí v programe vystúpili. 
                                               ZO SZTP 

 

Veselo, ale aj smutno bolo v hornom pohostinstve 

Basu sme pochovali, nastal štyridstať dňový pôst 

Už dlhé roky to ľudovej muzike dobre fúka 
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Možno sa ešte pamätáš .... 
akúže nám to vtedy hrali, 

veselú a či ťahavú? 
Ako by človek zabudol! Bolo 

to ... bolo včera: pesnička  
mala veľa slôh, lupene zlietli 
pod náš krok a voňali až do 

večera. 
Tak to vari bolo pred 60. 
rokmi,     kedy    si     manželia  
Anna a Ladislav Švidroňovci 
bozkom spečatili svoju lásku 
a vykročili na spoločnú cestu 
životom. Dňa 2. 1. 2009.                      
oslávili diamantovú svadbu.  
Ich spoločná cesta nebola 
ľahká, bola plná prekážok, 

radostí i starostí.  Vychovali 3 deti – dcéru a dvoch synov. Dcéra však náhle zomrela a zostali po nej 
dvaja synovia, takže lásku obetovali svojím vnúčatám.  Žiaľ však prebolel, roky išli ďalej a ich spoločnú 
cestu navštívila choroba. Hoci ich vlasy pokryli šediny, neopúšťa ich optimizmus, pomáhajú si 
navzájom a tešia sa zo svojich vnúčat. Milí Švidroňovci, prijmite od Obecného úradu v Part. Ľupči tie 
najúprimnejšie blahoželania. Prajeme Vám, aby ste po vašej životnej púti spolu kráčali ešte dlhé roky, 
aby Vás na tejto  ceste hriali lúče porozumenia, zdravia a lásky celej Vašej rodiny.   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

Dňa 18. januára 2009 oslávil náš 
spoluobčan pán Rudolf Zarevúcky vzácne 
životné jubileum – 90 rokov. Len málo ľudí 
na svete sa dožije takéhoto  krásneho veku, 
len málo ľudí si svet váži tak, že ich nechá 
po sebe kráčať deväťdesiat a viac rokov. 
Preto spomínajme spolu s ním na roky, 
ktoré prežil v práci, na jeho celoživotné 
dielo v prospech všetkých a v prospech 
svojej rodiny.  
Pán Rudolf Zarevúcky bol vyučený stolár, 
svoju prácu mal rád a láska k drevu ho celé 
roky neopúšťala. Spolu s manželkou 
vychovali 3 dcéry, ktoré všetky majú svoje 
rodiny. Ako roky išli, strácali sa sily 
a pribúdala choroba, ktorá ho aj teraz 
pripútala na lôžko. Vernou opatrovateľkou je 
jeho manželka, ktorá sa o neho stará cez deň, 
ba aj v noci. Opatruje ho s láskou 
a s vypätím síl, pretože aj ona má už svoj vek. 
Je mu spoločníčkou v starostiach 
a radostiach. Vážený pán Zarevúcky, 
k Vášmu životnému jubileu Vám aj Obecný 
úrad v Part. Ľupči želá veľa zdravia, aby ste 
v kruhu svojej rodiny  pobudli ešte hodnú 
chvíľu a tešili sa zo svojich detí, vnúčat, ba aj 
pravnúčat. 
 

Hodina každá pás v čelo ryje, ale kto kráse a láske 
žije, ten večne zostane mladý. 

 

Kus môjho života ... 

 

Oslávenec Rudolf Zarevúcky so svojou  
manželkou Máriou sú bok po boku už 60 rokov 

Pripravili: Anna Jacková a Renáta Antolová 
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Základná organizácia Slovenského zväzu telesne 
postihnutých v Partizánskej Ľupči si dovoľuje touto 
cestou popriať svojim členom k ich vzácnym životným 
výročiam všetko len to najlepšie, najmä veľa zdravia, 

spokojnosť a pohodu v kruhu svojich najbližších. V prvom štvrťroku sú to 
nasledovní členovia: 
 
 
 
 
 
 
 

 
Výbor ZO SZPB 
v Partizánskej Ľupči si 
touto cestou dovoľuje 

popriať svojim členom k ich vzácnym životným jubileám len to 
najlepšie, najmä upevnenie zdravia, spokojnosť a pohodu v kruhu 

svojich najbližších.  
Od posledného 
vydania obecných 
novín do konca I. 
štvrťroka 2009 sú to 
nasledovní členovia: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Alica Smiteková 
Dávid Salaj 

Diana Dobáková 

 

 

Keď preletia roky, ako víchor v duši, 
veľkosť tvojich citov, ver, čas neprehluší. 
Rozlejú sa neraz ako jarné riavy 
a ty vieš, ktorý grúň a ktorý strom je pravý.  
Na pokosených lúkach v chladnej rannej rose, 
ožívajú kvety i spomienky bosé.  
V mäkkom machu hľadáš tú vôňu domova 
a podvedome veríš, že začneš odznova.  
Chlieb času sa drobí, sladká detská manna, 
nenávratný ten chlieb, čo pekávala mama.  
Hoc budeš pomaly všetko v žití strácať,  
no k lúkam rodným sa vždy budeš vracať.  
Tam kdesi zostali čriepky detských snov, 
treba ich občas pozliepať a zaobliecť do slov.  

 

Daniela Husarčíková, 63 r. 
Miroslav Skukálek, 73 r. 
Amália Benčová, 71 r. 

Pavel Šimek, 40 r. 
Miloš Klimáček, 71 r. 
Rudolf Huntoš, 70 r. 

 

 

SVOJE  

 „ ÁNO“   
POVEDALI 

Emil LUKAČIK a Eva HAJNALOVÁ 
Ľubomír MOJŠ a Lýdia KÚKOLOVÁ 

 

Ľubomír Tomčík – 55 rokov 
Mária Macáková – 60 rokov 
Anna Švecová – 50 rokov 
Irena Valentová – 50 rokov 

Zdravie, šťastie a spokojnosť, 
viem, že sú to len slová. 

Život treba žiť s úsmevom 
a každý deň odznova ... 

 

 

     Zlatica Chalupková 

Anna Bartošová – 95 rokov 
Pavol Honec – 92 rokov 

Kamila Balážecová – 81 rokov 
Ján Poliak – 85 rokov 
Ján Bella – 83 rokov 

Anna Polóniová – 89 rokov 
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Milú a významnú udalosť si pripomenul starosta obce Ľubomír Frič spolu 
s pracovníčkami obce  dňa 19.3.2009, kedy navštívili spoluobčianku pani Annu Bartošovú 
pri jej významnom jubileu, úctyhodných 95. rokov.  
Čas sa pri nej  naozaj zastavil, pretože nás pri stretnutí s otvorenou náručou privítala vitálna, veselá, usmiata 
a „vyfintená“ babička s červenými líčkami, ktorá v súčasnosti žije v rodinnom dome  so svojim synom 
Jánom s manželkou v Liptovskej Štiavničke. Pri pohári červeného vína a dobrom pohostení  nám 
vyrozprávala príbeh, aký jej osud nadelil do vienka. Z rozprávania tety sme sa dozvedeli, že jej životná cesta 
bola neľahká. Prežila kruté obdobie oboch vojen. Vzdelanie sa jej dostalo len základné a hoci nadaná slečna 
sa chcela vzdelávať ďalej, zlá rodinná situácia jej nedovoľovala štúdium, nakoľko musela vypomáhať doma. 
Vydala sa v neskoršom veku. Manžel pracoval v bani v Belgicku a v Ostrave. Spoločne vychovávali dvoch 
synov. No osud sa s ňou zas nemilo zahral, keď jej ho  v roku 1972 choroba  navždy zobrala. Pri 
spomienkach na neho sa jej vylúdil úsmev na tvári. Tieto a ešte mnoho iných pekných, ale i bolestivých 
spomienok, ktoré vitálna teta Bartošová prežila, v nás vyvolalo úctu a pokoru k jej strieborným vlasom. 
S obdivom sme pozerali na tetu, pretože vo svojom veku si pamätá rôzne básničky i pesničky z mladosti, 
ktoré nám s radosťou predniesla.  Okrem iného nám povedala „ Deti moje, keby mi sluch slúžil tak, ako ma 
nohy nesú, nemám žiadneho trápenia“. Taktiež dodala, že je veľmi chýba „Priečny riadok“ – domček, 
v ktorom prežila väčšinu svojho života. Odchádzali sme s príjemným pocitom, ale aj prianím, že čoskoro sa 
opäť uvidíme. Lúčenie bolo dojímavé a na priedomí nám teta Bartošová posielala bozky a odkázala, aby sme 
pozdravili všetkých ľupčanov.   

 

 

Anna Bartošová – krásna, 23 ročná 
družička. V tom čase šaty, topánky 

a venček stáli šesťsto korún. Mama jej 
zazlievala, či si musela dať ušiť také 

drahé šaty... 

 

Na snímke zľava pracovníčka Dana Havlanová, 
starosta Ľubomír Frič, oslávenkyňa Anna 

Bartošová a  manželia Bartošovci 

Pripravili: Bc. Dana Havlanová a Renáta Antolová 
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Popoludnie s Hviezdoslavom 
Popoludnie s týmto názvom sa konalo v piatok 6. 2. 2009 
na počesť 160. rokov od narodenia velikána Pavla 
Országha Hviezdoslava.  
Na tomto popoludní sa stretli žiaci z rôznych tried, bolo 
nás tam asi 20. Robili sme zábavné úlohy, riešili tajničky, 
hrali scénky, písali básničky a dopĺňali jeho básne. Pri 
niektorých úlohách sme sa zabavili, aj zapotili. Úlohy 
vymýšľala pani učiteľka Jungová a Janíková. Zúčastnení 
žiaci boli rozdelení do družstiev a každá aktivita bola 
vyhodnotená príslušným počtom bodov. Víťazmi tohto 
popoludnia sa stali: Simona Kamhalová, Erik Krížovský, 
Norika Čierna a Kristína Fajdeková. Medzi týmto 
a druhým družstvom, ktoré získali rovnaký počet bodov, sa 
rozhodovalo tak, že ich úlohou bolo nakresliť portrét 
Hviezdoslava. 
Dúfame, že znovu pani učiteľky urobia takéto podujatie 
s iným básnikom a že sa tam opäť všetci stretneme! 
 
 
 
 

Ako každý 
rok 

v našej 
obci, tak aj tento, sa dňa 7. 2. 2009 konal 14. 
benefičný ples. Aj tento rok zorganizovali 
ples žiaci ôsmeho ročníka spolu s Radou 
rodičov.  
Ples prebiehal ako zvyčajne. Programu 
predchádzala výzdoba sály, ktorú mala na 
starosti pani učiteľka Ondrošová. Žiaci 
základnej školy s materskou školou 
pripravili program s rôznymi tanečnými 
choreografiami. Ples otvárali naše skvelé 
mažoretky, medzi ktorými som nechýbala 
ani ja. Hneď po nich sme si mohli  
pozrieť tanec country, ktorý si pripravili 
žiaci z tanečného krúžku pod vedením pani 

učiteľky Bencúrovej. Po nich očarili našich 

 

PROJEKTOVÝ DEŇ NA NAŠEJ ŠKOLE 
Keďže aj naša škola je školou podporujúcou inovatívne metódy vo výchovno-vzdelávacom procese, rozhodli sme 
sa tento rok po prvýkrát zorganizovať projektový deň. Pre prvý ročník sme si zvolili azda najpútavejšiu a nám 
najbližšiu tému LIPTOV.  
Pani učiteľky pripravili tematické okruhy a žiaci si mohli vybrať oblasť, ktorá ich najviac zaujíma. Výber bol 
naozaj široký, pripravených tém bolo 12, napr.: Flóra Liptova, Fauna Liptova, Cestovný ruch na Liptove, Tradičné 
ľudové remeslá, Nárečie Liptova, Ochrana životného prostredia na Liptove, Život a dielo Milana Rúfusa, Súčasné 
osobnosti Liptova, Historické osobnosti Liptova, Hospodárstvo Liptova a Spisovatelia Liptova. 
Do 9. marca 2009, kedy sa tento deň uskutoční budú pracovať 12 členné tímy pod vedením pedagógov a tvoriť 
prezentácie a projekty. O výsledkoch a priebehu tohto zaujímavého a najmä poučného dňa vás budeme 
informovať v nasledujúcom čísle obecných novín.   Mgr. M. Turčanová 
 

 

 

 

Víťazi z ľava – Erik Krížovský, Norika Čierna, 
Simona Kamhalová, Kristína Fajdeková 

Mladé mažoretky otvorili tradičný ples 
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hostí žiačky ôsmeho a deviateho ročníka s hip-hopom. No a zlatým klincom večera boli takisto 
mažoretky, ktorým choreografiu vymýšľala pani učiteľka Kochlicová. 
Po programe sa začala zábava a postupne sme my – žiaci ôsmeho ročníka, predávali tombolu 
a poviem Vám, nebolo to nič jednoduché. Už popri predávaní tomboly nás boleli všetkých nohy 
a aby toho nebolo málo, hneď ako sme predali tombolu, rozdávali sme večeru. Nebolo to také ľahké, 
ako sa zdalo. Ale  na druhej strane ani také ťažké. Keď naši krásni hostia dovečerali, pozbierali sme 
všetky taniere a mali sme konečne chvíľu pokoja. O 22: 00 sa žrebovala tombola a rozdalo sa prvých 
25 cien. O niečo neskôr sa žrebovala aj druhá časť tomboly, v ktorej bolo tiež 25 cien. Čiže tak 
prispeli naši sponzori päťdesiatimi cenami. O dvanástej hodine večer sme opäť išli do akcie. Mali 
sme za úlohu roznášať kapustnicu. No a aj ako po večeri, tak aj po kapustnici, sme pozbierali všetky 
taniere, ktoré naše starostlivé pani kuchárky umyli. Medzitým si naši hostia ráčili kávu a poviem 
Vám, bolo s ňou najviac roboty.  

No nakoniec sme všetko zvládli, ľudia sa 
zabávali perfektne a aby som ešte nezabudla, 
tento rok nás prekvapili aj plesové róby všetkých 
dám. A ak by som mala možnosť, tak si tento 
večer celý zopakujem. Bolo to úžasné! 
Rodičovské združenie ďakuje všetkým 
sponzorom, ktorí prispeli cenami do tomboly na 
14. benefičný ples.             
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

ĎAKUJEME NAŠIM SPONZOROM 
ALLIANZ – Slovenská poisťovňa, AquaPark 
TATRALANDIA, Autoškola Igor Macko,  p. Peter Bella, 
firma DaTEAM, MUDR. Ľudmila Droppová p. Ľubomír 
Frič- starosta obce,  p. Tadeus Frackowiak- CBAVerex, 
Mária Hazuchová- MH kozmetika,  p. Dušan  Herich, 
Hasiči Part. Ľupča ,  p.Anna Jašková, Kaderníctvo- Katarína 
Fričová,  p. Ján a Zlatica Kráľovci, p. Katarína Kúkolová – 
BISTRO,  p. Kubačka- obchod s palivami, Kolektív učiteľov, Lesný komposesorát Part. Ľupča, s.r.o., Móda 
plus, MORUS s.r.o., Ing. Peter Petho- starosta obce Malatíny, OCTOPUS ENERGI s.r.o.- tepelné čerpadlá,  
Obecný úrad Part. Ľupča, Obecný futbalový klub Part. Ľupča, p. Vilma Ošková, Píla VAKUMA, Pizzéria 
JUMI- Milan Diškanec, Pohostinstvo Dušan Smitek,  Rodičovské združenie pri ZŠ s MŠ Part. Ľupča, Stolno-
tenisový klub Part. Ľupča, p. Ján Šturek, , p. Eva Tholtová,  Thermal Park Bešeňová, Vináreň a vinotéka Pod 
lipami Part. Ľupča, Vydavateľstvo TRANOSCIUS, Mgr. Malvína Zvarová , Zväz drobnochovateľov  
Lucia Záchejová, predsedníčka rodičovského združenia 
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Rozprávka 
o lyžiarskom výcviku 

Za siedmimi horami, dolami 
a riekami bola obec Liptovská 
Porúbka. Táto dedinka bola 
bez jedinej zlej mienky. Cesta 
do každého domu viedla cez 
murovaný most, ktorý bol 
zasiaty trávou. Dve najlepšie 
kamarátky sa rozhodli aj 
s ostatnými kamarátmi a pani 
učiteľkami, že sa do tejto 
krajinky pôjdu naučiť jazdiť 
na divokých lyžiach. Keď 
všetci prišli a ubytovali sa 
v prírodnom prostredí so 
sedačkami, posteľami 
a televíziou, tak sa vybalili 

a pobrali sa na svah. Na tomto svahu bolo veľa lietajúcich víl, ale aj traja princovia, ktorí nejazdili na koňoch, 
ale na snowboardoch. Bol tam aj zlý škriatok – vlekár, ktorý odopínal každému lyže. Ale najkrajším zážitkom 
týchto dvoch kamarátok bolo, keď zlyžovali prvý krát obidva veľké kopce. Neviete si ani predstaviť, aký to je 
super pocit, keď zídete svah a bez zranenia.  Tí, ktorí neboli na lyžiarskom výcviku v čarovnej Porúbke, môžu 
veľmi banovať, pretože tam bola veľká sranda. A ak tam chcel ísť niekto iba pre dievčatá – princezné 
a chlapcov – princov, tak ich tam bolo veľa. Ako v kráľovstve. Dúfam, že nabudúce sa to rozhodnete skúsiť! 
(Michaela Tholtová, Lucia Kamhalová, 8. ročník) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Fašiangy – Turice, tie veselé sviatky, 

po dedine behajú všelijaké masky. 
Veľa pitia, jedla, každému sa ujde, 
a zábavu potom celá dedina pôjde. 
Spieva sa a tancuje – do samého 
rána. Každý potom domov pôjde 

a zavrie sa brána. 
( L. Zvarová, L. Hošalová,  

J. Kráľ 5. ročník) 

 

Fašiangy, fašiangy, už je krásny deň! 
Ľudia chodia po dedine celučičký deň. 

Do rodiny na slaniny, na klobásy, koláče, 
každému sa niečo ujde, aj pálenky 

voľákej. 
Masky chodia po dedine, 

radujte sa deti. 
Šťastie, zdravie prajeme Vám, 

nech Vám neuletí! 
( K. Kušiaková, N. Čierna, F. Guláši 5. ročník) 

Ľudové piesne zneli v základnej škole, ktorú 
bursovníci pri svojej pochôdzke navštívili. 
Vytancovali aj svoje učiteľky, ktoré ich po celých 
deväť rokov pripravovali do života.   
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Karneval bol 13. 2. 2009 a z našej triedy sme boli zamaskovaní za rôzne masky. Najviac sa nám páčila 
Denisa Beková, ktorá bola zamaskovaná za korytnačku. Aj žiaci iných tried boli vo svojich maskách 
zaujímaví a pekní. S. Kalužová vyhrala denník.  
Veľmi sa nám tam páčilo a dobre sme sa zabávali. Aj sme si zatancovali, aj sme si niečo kúpili. Dostali 
sme šišky a čaj. Prekvapili nás aj bursovníci, ktorí prišli podvečer. Zabavili sa s nami a potom sme už aj 
my išli domov. Bola už tma.  
 

 
 

 

 

 

Milé „zvieratká“ s úsmevom na tvári v podaní našich pani učiteliek. 
S nimi sú určite veselé vyučovacie hodiny... 

Nikto by nehľadal za týmto bojovým kostýmom 
korytnačky krehké dievčatko. Tou je Deniska Beková 

Aj tí, ktorí neboli až tak zamaskovaní si užili dobrú zábavu 

Noblesné princeznovské šaty krásne 
ladili s ľudovým krojom, ktoré 

doplnila roztancovaná mažoretka 
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Na konci februára, začiatkom marca už 
všetci túžobne očakávame jar. U nás v škole 
sme sa preto rozhodli odprevadiť zimu 
a tohtoročnú štedrú nádielku snehu 
poriadnou sánkovačkou, bobovačkou 
a lopárovačkou na našich Kráľovciach.  To 
však nie je ani zďaleka všetko. Tí z nás, ktorí 
majú skôr umeleckého ducha ako športového 
v posledný februárový štvrtok premenili náš 
školský dvor na nádherné údolie sôch zo 
snehu. A išlo im to naozaj výborne. Po 
hodinke tvrdej práce v ťažkých studených 
podmienkach nám na dvore vyrástol psík, 
medveď, Snehulienka, ba aj ležiaci muž či 
sopka. 
Po príjemne strávenom popoludní sme sa 
všetci poschádzali na dolnej chodbe, kde nás 
už čakal pán školník s výborným teplučkým 
čajom od našich pani kuchárok. 
S tohtoročnou zimou sme rozlúčili ako sa 
patrí, veď posúďte sami.     
                                              Mgr. M. Turčanová 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

ZÁPIS ŽIAKOV DO 1. ROČNÍKA 
10. februára 2009 sa na našej škole konal zápis žiakov do prvého ročníka. Na deti čakalo hneď v úvode 
prekvapenie v podobe kultúrneho programu v podaní žiakov 3. ročníka, pani riaditeľka oboznámila rodičov so 
školským vzdelávacím programom ako aj s možnosťami mimoškolskej  práce budúcich prvákov.  
Samotný zápis prebiehal v 1. triede, kde deti mohli ukázať všetky svoje schopnosti, vedomosti a zručnosti a tak 
úspešne absolvovať svoj prvý krok vo veľkej škole. Pri zápise bola prítomná p. učiteľka z materskej školy, ktorá 
deťom pripomínala známe prostredie a zároveň aj pracovníčka pedagogicko-psychologickej poradne, ktorá 
posudzovala psychickú a emocionálnu zrelosť a aj prípadné poruchy.  
Zapísaných bolo 13 žiakov. Na všetkých sa tešia starší spolužiaci a pani učiteľky!           Mgr. M. Turčanová 
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1. traky (popruhy) 
2. nosenie 
3. občerstvenie v prírode 
4. bratova dcéra 
5. spolok, združenie 
6. cirkusový umelec 
7. životaschopnosť (vitalita) 
8. urobil previerku 
9. plechovka 
10. vyrábala tkaním 
11. nevedecký spôsob 
liečenia  (homeopatia) 
12. planéta 
13. rímsky cisár 
14. upevnil kotvou 
15. majúci úradný ráz 
16. hlavné mesto Španielska 
17. jaskyňa na Morave 
18. detský zásyp 
19. drahokam modrej farby 
20. píše ľavou rukou 
21. kto dáva inštrukcie 
22. skromné dievča 
z rozprávky 
23. hodnotiaca komisia 
24. starý vojenský kabát 
(dolomán) 
25. prístroj 
26. pokryjú rosou 
27. druh papagája 
28. svetadiel 
29. má meniny 24.4. 
30. hlavné mesto Fínska 
 

Tajnička ukrýva ľudovú pranostiku: 
Ak sa do Jozefa s vetrom sneh vyduje ..... 

(pokračovanie v tajničke). 
Správne odpovede nám posielajte do 

30.4.2009 na adresu: 
Obecný úrad Partizánska Ľupča 

032 15 Partizánska Ľupča 
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Rok 2008 

v Základnej  
organizácii 

Slovenského 
zväzu 

chovateľov 
v Part. 
Ľupči 

Rok 2008 sme 
v našej organizácii 
hodnotili ako 
úspešný ,  zásluhou 
obecného úradu 
v našej obci sme sa 
mohli  opäť 

pravidelne stretávať na 
Liptovskej burze zvierat. Za 

rozvoj chovateľstva na Slovensku udelila Republiková rada Slovenského zväzu  chovateľov 
v Bratislave v našej ZO bronzovú plaketu za mimoriadnu činnosť bronzovou plaketou boli ocenení  
aj  chovatelia M.  Balvoň, J. Potkan, a D. Dobák. Cieľom našich členov je odchovať čo 
najkvalitnejšie zvieratá, s ktorými sa  zúčastňujú rôznych výstav.  
Jarnú výstavu králikov v Likavke prezentoval  svojimi zvieratami náš mladý chovateľ Milan Lupták, 
umiestnil sa výborne a získal pohár mladého chovateľa. V Liptovskom Hrádku prebehlo celoštátne 
kolo vedomostnej súťaže mladých chovateľov. Už tradične Liptov prezentovali mladí chovatelia  zo 
ZO Part. Ľupča, v silnej konkurencii sa umiestnili nasledovne: Patrik Garabaš- hydina -4.miesto, 
Dávid Kozoň- hlodavce- 4.miesto, Matúš Kúkol- holuby- 1.miesto, Roman Trepáň - holuby- 
2.miesto. Počas ľupčianskeho jarmoku sme opäť  pripravili burzu či skôr miestnu výstavu drobných 
zvierat tentokrát aj s posudzovaním. Holuby hodnotil p.Gaško Žilina- Višňové a králiky  P.Belko  
z Trsteného.  Guláš  mal na starosti p. L. Mrázik a p. J.Bartoš.  Mimoriadne nám pomohla manželka 
a  dcéra Janka Potkana, ktoré si zobrali na starosť stánok s občerstvením. Všetkým za ich pomoc  
ĎAKUJEME.  V októbri sme vystavovali na Oblastnej výstave zvierat v Jamníku, kde sme obdržali 
nasledovné ocenenia: čestné ceny- poháre -získali za králika Dávid Kozoň, za holuby sliezke 
hrvoliaky  Ladislav Mrázik a Ján Potkan, za ostravskú bagdetu  Milan Kráľ. Košický vysokoletúň  
získal pre chovateľa Dušana Dobáka  pohár za víťaza výstav. Celoštátna výstava zvierat v Nitre sa 
konala v mesiaci december. Na tejto, na Slovensku, najväčšej chovateľskej akcii vystavovali: mladý 
chovateľ Dávid Kozoň zdrobnené králiky,  s ktorými bol mimoriadne úspešný, do vitríny mu 
pribudol pohár za šampiónku Slovenskej republiky. Holuby vystavovali: J. Potkan - sliezke 
hrvoliaky, D. Dobák -  starvické  stavaky, ktoré  získali čestnú cenu. S košickými vysokoletúňmi  
obhájil plemenný chov,  aj na tieto získal čestnú cenu a najvyšší titul, aký sa na takýchto výstavách 
môže udeliť - Majster Slovenskej republiky.                                Výbor ZO SZCH  Part. Lupča 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

• Predám 3 – kombináciu – kočík žltomodrej farby. 
Cena 100 €. Telefón 0918 495 480 

• Predám poschodovú posteľ. Cena dohodou. 
Telefón 0905 102 208  

Celoštátna výstava zvierat v Nitre 2008  p. D. Dobák , D. Kozoň 
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Montáž satelitnej techniky 
Skylink, STV, JOJ, MARKÍZA, 

ČTV, PRIMA, NOVA,  
bez mesačných poplatkov, 

Digi a pod. 
mobil: 0918 711 746 alebo 
www.porkysat.webnode.sk  

  

Príprava futbalistov „A“ mužstva sa začala tréningovým procesom už koncom januára 2009.Mužstvo 
odohralo do 18.marca 2009 3 prípravné zápasy s nasledovnými výsledkami: v Likavke prehralo 
s mužstvom Bieleho Potoka v pomere 3:1, v ďalšom zápase v Likavke naše mužstvo porazilo domácich 
3:1 a vo Vlachoch sme porazili mužstvo z Liptovskej Lúžnej 4:3. V kádri OFK sa v jarnej časti súťaže 
objavia 4 noví hráči na hosťovanie do konca roku 2009, na ktoré prispel obecný úrad. Sú to nasledovní 
hráči: Dušan Majlath z Baníka Mária Huta Žakarovce, ktorý už v našom klube v minulosti hrával a bol 
oporou, ďalej sú to Richard Kacian hrajúci asistent trénera z TJ Baník Agro Dúbrava, brankár Miroslav 
Bella z TJ ŠM Gôtovany - náš rodák, a z už nefungujúceho dorastu sme ostaršili Michala Filla, ktorý 
s rodičmi prišiel bývať do našej obce.  Po návrate z misie by chcel pomôcť aj Michal Frič. Veríme, že tieto 
posily zapadnú do mužstva a pomôžu mu dostať sa na lepšie umiestnenie v tabuľke. Pre informáciu, Milan 
Záborský odišiel na hosťovanie do Dúbravy – IV.liga. 
Koncom mesiaca marec 2009 začnú prípravu aj naši žiaci. V tomto mužstve je potrebné spraviť poriadok 
a dať príležitosť hrávať tým žiakom, ktorí to chcú a nie takým, čo rozvracajú mužstvo a robia hanbu nášmu 
klubu. Niektorí v úvodzovkách už tak dozreli, že sa sami chodia núkať hrávať do iných klubov napr. do 
Svätého Kríža a nevážia si podmienky, ktoré im doteraz OFK, jeho funkcionári, obecný úrad poskytoval 
a aj poskytuje. 
Uprostred jesennej časti súťaže  sme boli nútení odhlásiť zo súťaže mužstvo dorastu a  v zmysle noriem 
SFZ zaplatiť  pokutu 5 tis. Sk, ktorého hráči - naša mlaď - v okamihu dokázali zničiť dosiahnuté výsledky 
z minulosti. Prestali chodiť na tréningy ako aj na zápasy, vrcholom bolo, keď na zápas pred odhlásením zo 
súťaže neprišiel nikto, len 1 ostaršený žiak. Prestali sa venovať športovaniu a začali sa venovať niečomu 
inému, čo vidia aj naši občania. 
 Tak sa ukázalo, že výčitky priaznivcov nášho futbalu o tom, že nedávame príležitosť naším odchovancom 
a kupujeme cudzích hráčov sú neopodstatnené, nakoľko vlastní odchovanci si nevážia vytvárané 
podmienky na ich športový rozvoj, keď by sa mnohí z nich mohli uplatniť v našom A mužstve resp. vo 
vyšších súťažiach. Vlastní odchovanci pochovali kategóriu dorast a odrazilo sa to aj na nedostatku hráčov 
do kádra A mužstva. Treba však vyzdvihnúť, že máme aj takých chlapcov, ktorí prešli v minulých 
sezónach z dorastu do A mužstva a uplatnili sa tam. Obecnému futbalovému klubu, jeho funkcionárom, 
obecnému úradu na čele so starostom a zástupcom však záleží, aby sa tieto problémy vyriešili a urobia 
všetko preto, aby sa futbal v našej obci udržal, napredoval a vrátil sa na pozície z posledných sezón. 
Obecný futbalový klub si Vás týmto dovoľuje osloviť na poukázanie 2% zaplatenej dane z príjmov FO 
a PO. Kompletné údaje o našom klube ako prijímateľovi sú: Obecný futbalový klub Partizánska Ľupča 
č. 417, Občianske združenie, IČO: 379 100 423, číslo účtu : 56714504/0900 - Slovenská sporiteľňa a.s. 
Liptovský Mikuláš.                                                                                        Július Sokol, tajomník OFK 
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